
Protokół nr XXXI/21 
z XXXI Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 

odbytej w dniu 2 grudnia 2021 roku 

 

Sesja odbyła się w trybie zdalnym. Przewodniczący Rady Andrzej Kubat  prowadził obrady 

on-line z siedziby Starostwa Powiatowego w Częstochowie.  

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 10:00 otworzył obrady XXXI Sesji 

witając radnych i innych uczestników.  

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 25 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Radni obecni  25: 

 na sali sesyjnej  -  10 radnych 

 on-line           -   15 radnych 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz z 

zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są uwagi i 

propozycje zmian. Wobec braku głosów poddał pod głosowanie porządek obrad. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych: jednomyślnie 25 głosami „za” przyjęła porządek 

obrad. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad. 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta 

Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna 

Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XXXI Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym, referent 

starosta K. Smela.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2021 – 2028. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2021 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat 

rocznych z tytułu trwałego zarządu nieruchomości ustanowionego na rzecz jednostki 

organizacyjnej Powiatu Częstochowskiego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/225/2021 Rady Powiatu 

Częstochowskiego w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków PFRON w 

2021 roku. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków PFRON w 

2021 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Programu profilaktycznego 

wczesnego wykrywania raka jelita grubego dla mieszkańców  powiatu 

częstochowskiego na lata 2020 – 2021, kontynuacja w latach 2022 – 2025”.  

13. Podjęcie w sprawie ustalenia wysokości składników wynagrodzenia dla Starosty 

Częstochowskiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/15/2018 Rady Powiatu 

Częstochowskiego z dnia 29 listopada 2018 r. w sprawie wysokości i zasad wypłacania 

diet dla radnych i nieetatowego Członka Zarządu. 

15. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

16. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

17. Zamknięcie obrad XXXI Sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr XXX/21 z sesji w dniu  

5 listopada 2021 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także został 

wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” przyjęła protokół nr 

XXXI/21. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta 

Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna 

Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
 

Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Katarzyna Kapica 

2. Henryk Kasiura 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” powołała Komisję 

Uchwał i Wniosków w ww. składzie. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta 

Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna 

Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  
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Ad. 6  

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Starosty i Zarządu za okres 

międzysesyjny tj. od dnia 5 listopada 2021 roku omawiając zagadnienia omawiane na  

posiedzeniach Zarządu, w tym podjęte uchwały. Sprawozdanie obejmuje informację o 

zadaniach realizowanych przez poszczególne wydziały Starostwa i inne jednostki 

organizacyjne powiatu. Szerzej odniósł się do nw. kwestii: 

 działalność szpitala w Blachowni (szpital nie zamyka żadnego oddziału, aczkolwiek 

pracuje jako szpital covidowy); 

 działania na rzecz hurtowego zakupu wody dla gm. Lelów; 

 wstępne fiszki w perspektywie unijnej 2021 – 2027; 

  działalność Stowarzyszenia Subregion Północny w kierunku dofinansowania 

unijnego); 

 rozmowy z pracownikami PKS (Zarząd na obecny czas nie planuje komunalizacji); 

 działalność Wydziału EZK (organizowanych jest wile spotkań, niestety ze względu na 

pandemię odbywają się w okrojonych zakresach i wracają do formy on-line); 

 działalność wydziału GN, w tym prace poscaleniowe na obiekcie Zawada - Zberezka - 

Śliwaków – Kłomnice, konserwacja rowów na obiekcie Lobojna - Lubojenka;  

 działania powiatu na rzecz pozyskania środków scaleniowych na następne obiekty; 

 sytuacja epidemiologiczna w powiecie; statystyki szczepień w dps-ach, które niestety 

nie osiągają 100%; 

 zadania drogowe realizowane przez PZD (stan realizacji, plany, wnioski oraz akcja 

zima); 

 wyniki naboru w programie Polski Ład (wszystkie 3 zadania drogowe zgłoszone przez 

powiat otrzymały promesy);  

 sytuacja związana z rozprzestrzenianiem się choroby covid-19 w powiecie 

(stwierdzono zakażenia w DPS w Blachowni); 

 działalność PCPR, w tym pkt. interwencji kryzysowej oraz Pow. Społecznej Rady ds. 

Osób Niepełnosprawnych; 

 rozwój komunikacji kolejowej (samorządy wojewódzkie uruchomiły nową linię PKP 

na odcinku Wyczerpy - Chorzew Siemkowice). 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2021 – 2028 został 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych: 21 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących 

się” podjęła uchwałę Nr XXXI/232/2021 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2021 – 2028. Uchwała stanowi załącznik nr 3 

do niniejszego protokołu.  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na 

lata 2021 – 2028 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam 

Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2021 rok został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych: 21 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących 

się” podjęła uchwałę Nr XXXI/233/2021 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Częstochowskiego na 2021 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2021 rok 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam 

Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu nieruchomości 

ustanowionego na rzecz jednostki organizacyjnej Powiatu Częstochowskiego został radnym 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXXI/234/2021 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z 

tytułu trwałego zarządu nieruchomości ustanowionego na rzecz jednostki organizacyjnej 

Powiatu Częstochowskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego 

zarządu nieruchomości ustanowionego na rzecz jednostki organizacyjnej Powiatu Częstochowskiego 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta 

Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna 

Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXX/225/2021 Rady Powiatu Częstochowskiego w sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków PFRON w 2021 roku został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXXI/235/2021 w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/225/2021 Rady Powiatu 

Częstochowskiego w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków PFRON w 2021 

roku. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/225/2021 Rady Powiatu Częstochowskiego w 

sprawie określenia zadań finansowanych ze środków PFRON w 2021 roku 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta 

Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna 

Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia 

zadań finansowanych ze środków PFRON w 2021 roku został radnym udostępniony w 

systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy 

są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXXI/236/2021 w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków PFRON w 2021 

roku. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków PFRON w 2021 roku 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta 

Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna 

Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia do 

realizacji „Programu profilaktycznego wczesnego wykrywania raka jelita grubego dla 

mieszkańców  powiatu częstochowskiego na lata 2020 – 2021, kontynuacja w latach 2022 – 

2025” został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję 

merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXXI/237/2021 w sprawie przyjęcia do realizacji „Programu profilaktycznego wczesnego 

wykrywania raka jelita grubego dla mieszkańców  powiatu częstochowskiego na lata 2020 – 

2021, kontynuacja w latach 2022 – 2025”. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Programu profilaktycznego wczesnego wykrywania 

raka jelita grubego dla mieszkańców powiatu częstochowskiego na lata 2020 – 2021, kontynuacja w latach 2022 – 2025” 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta 

Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna 

Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości składników wynagrodzenia dla Starosty Częstochowskiego został radnym 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną.  

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych PiS I Palutek zwrócił się do Przewodniczącego Rady, aby 

coś zrobił z tabletami, bo wciąż występują  problemy techniczne i nie da się głosować, a 

panowie informatycy mają pełne ręce roboty z nimi. Wczoraj na posiedzeniu Komisji 

Budżetu też była awaria  i spowodowała opóźnienia.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat odparł, że przekaże uwagi informatykom.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych PiS I. Palutek oznajmił, że o podwyżkach dla 

pracowników samorządowych mówi się co najmniej od pół roku, albo więcej. Radni PiS za  
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takimi podwyżkami oczywiście są, gdyż wielokrotnie na różnych komisjach słyszeli, że jest 

wielu pracowników na najniższej krajowej, albo na średniej, więc ich zarobki nie zwalają z 

nóg. Natomiast co do propozycji dotyczących składowych dla starosty, to na usta radnych PiS 

ciśnie się słowo przyzwoitość, bo czy od razu trzeba podnosić wynagrodzenie o 100%? 

Wszak są widełki od 16000 zł do 20000 zł. W innych samorządach wynagrodzenia są 

ustalane w wys. 16000 zł, czyli są uśredniane. U nas jest inaczej. Wprawdzie ustawa mówi o 

tym, że zarobki są podnoszone tylko przewodniczącemu zarządu, ale reszta zarządu, tudzież 

pracownicy też ich interesują. Uważa zatem, że przyzwoitość tutaj byłaby wskazana i dlatego 

klub PiS nie poprze proponowanych  zapisów.  

 

Starosta K. Smela oświadczył, że docenia troskliwość radnych o wynagrodzenia 

pracownicze, szczególnie radnych z PiS-u. Podwyżki dla pracowników nastąpią w styczniu. 

Będą przeszeregowania, awanse i regulacja płac. Podejmie też decyzję, co do wynagrodzeń 

członków zarządu. Zdaje sobie sprawę, że za pół roku pracownicy powiedzą: „Panie starosto, 

mało, bo inflacja zjadła”. Wtedy znowu się zastanowią, czy się przymierzać dalej. Zostawią 

sobie rezerwy na takie działania, tym bardziej, że sami do końca nie wiedzą, ile zapłacą za 

media w przyszłym roku i stąd zalecana jest ostrożność.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku dalszych głosów poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych: 16 głosami „za”, przy 8 głosach „przeciw” podjęła 

uchwałę Nr XXXI/238/2021 w sprawie ustalenia wysokości składników wynagrodzenia dla 

Starosty Częstochowskiego Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości składników wynagrodzenia dla Starosty 

Częstochowskiego. 

ZA: 16, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, 

Danuta Tomza 

 

PRZECIW (8) 

Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Ignacy Palutek, 

Edyta Wierzbińska 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Adam Wochal 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

Ad. 14 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr II/15/2018 Rady Powiatu Częstochowskiego z dnia 29 listopada 2018 r. w sprawie 

wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych i nieetatowego Członka Zarządu został radnym 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną.  

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 
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Rada Powiatu w obecności 25 radnych: 15 głosami „za”, przy 9 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr XXXI/239/2021 w sprawie zmiany uchwały Nr II/15/2018 Rady Powiatu 

Częstochowskiego z dnia 29 listopada 2018 r. w sprawie wysokości i zasad wypłacania diet dla 

radnych i nieetatowego Członka Zarządu. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych i nieetatowego członka 

zarządu 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Urszula Całusińska, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Monika 

Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 

Mieczysław Chudzik, Maciej Janowski, Katarzyna Kapica, Robert Knysak, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam 

Markowski, Ignacy Palutek, Edyta Wierzbińska 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Adam Wochal 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady w 

okresie od ostatniej sesji tj. od 5 listopada 2021 roku informując, że poszczególne dokumenty 

pozostają do wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady A. Kubat podziękował uczestnikom i kierownictwu Warsztatów 

Terapii Zajęciowej w Koniecpolu za życzenia świąteczne oraz pięknie wykonane stroiki.  

 

Wicestarosta J. Miarzyński poinformował, że Uniwersytet Częstochowski zwrócił się do 

powiatu o pozytywne zaopiniowanie utworzenia Wydziału Lekarskiego, więc będą chcieli na 

kolejnej sesji taką uchwałę przyjąć. Następnie odniósł się do kwestii wynagrodzenia starosty 

z wyjaśnieniem, że starali się przyjąć tok rozumowania polskiego rządu, który zaproponował 

zwiększenie wynagrodzeń dla osób zajmujących kierownicze stanowiska w państwie. Ma 

przed sobą tę ustawę oraz rozporządzenie Rady Ministrów, w którym podane są nowe stawki 

wynagrodzeń w zależności od wielkości powiatu. Powiat znajduje się w tej tabeli na 

najwyższym miejscu. Tego typu uchwały są podejmowane również w innych powiatach, a 3 

razy mniejszy od nas powiat myszkowski ustalił wynagrodzenie dla starosty minimalnie 

nawet wyższe, niż u nas. Obecne wynagrodzenie starosty jest zbliżone do wynagrodzenia z 

roku 2010. Tamto zostało podniesione w roku 2014 i obowiązywało do roku 2018. W 2018 

jednak zostało obniżone o 20% do niecałych 11 000 zł. Jeśli weźmiemy stawkę z 2018 roku, 

to teraz nastąpił wzrost o 7 000 zł, co stanowi 54%, a nie 100%, o którym była wcześniej 

mowa. Wicestarosta oświadczył, że od tamtego czasu, tj. od roku 2010 wielokrotnie 

zwiększano wynagrodzenia dla pracowników w starostwie, z reguły co 2 lata. A jak nie było 

podwyżek, to były nagrody i nigdy o pracownikach nie zapominano.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady U. Całusińska oświadczyła, że za dobrą pracę należy się dobra 

płaca, więc nie widzi rozbieżności w ustaleniu maksymalnego wynagrodzenia. W 

najnowszym biuletynie Wieści Powiatowe jest pokazane, jak zarządza się powiatem, a  

 



 9 

 

zarządza się dobrze, skoro zalazł się na 20 miejscu w kraju i na 4 w rankingu wojewódzkim 

na 17 powiatów ziemskich, gdzie dochody własne uplasowały powiat na 2 pozycji. Jeżeli się 

zatem dobrze pracuje i dobrze kieruje, to takich ludzie się szanuje, bo inaczej pójdzie się z 

torbami. 

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 10:59 zamknął 

obrady XXXI Sesji Rady Powiatu.  

 

Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio oraz 

transkrypcją stanowi załącznik 12 do niniejszego protokołu.  

 

 

Protokół sporządziła: Iwona Ciniewska 

 

 

 

 

 


